

Johannes Varwick was born on 28th February 1968 in Aschaffenburg/Germany; since March 2013 he is Professor for International Relations and European Politics at the University Halle, Germany. Before this he was Professor for Political Science at the University Erlangen-Nuremberg, Professor for European Integration at the University Kiel, Assistant Professor at the Helmut-Schmidt-University of the Federal Armed Forces, Hamburg and Research Fellow at the Research Institute of the "German Council on Foreign Relations" in Berlin. He is an expert on international organizations, international security and European integration, he has published 8 books and more than 150 articles on international and European politics, international organizations and foreign and security issues.



Prof. Dr. Johannes Varwick

Johannes Varwick wurde am 28. Februar 1968 in Aschaffenburg geboren; seit März 2013 ist er Professor für Internationale Beziehungen und europäische Politik an der Universität Halle-Wittenberg, , zuvor war er u.a. Professor für Politikwissenschaft an der Universität Erlangen-Nürnberg, Professor für Europäische Integration an der Universität Kiel, Wissenschaftlicher Assistent an der Helmut-Schmidt-Universität der Bundeswehr in Hamburg und Bereichsleiter im Forschungsinstitut der Deutschen Gesellschaft für Auswärtige Politik. Er ist Experte für internationale Organisationen, internationale Sicherheit und Europäische Integration, er hat 8 Bücher und mehr als 150 Artikel zu Fragen der internationalen und europäischen Politik, internationalen Organisationen sowie außen- und sicherheitspolitischen Fragen veröffentlicht.